
PROTOKÓŁ Nr 15/08 
posiedzenia 

 Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny  
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego,  
które odbyło się w dniu 05 marca 2008 r.  

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 13.00 i trwały do godz. 15.30. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji i osoby zaproszone zgodnie 
z listami obecności stanowiącymi załączniki nr 1  i 2  do protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył przewodniczący Komisji Marek Bogusławski. 

Zapoznał zebranych z porządkiem obrad zaproponowanym przy zaproszeniu na 
posiedzenie. Poprosił o uwagi i wnioski. Przewodniczący obrad wniósł 
o wprowadzenie do porządku obrad punktu w brzmieniu: „Zaopiniowanie 
projektu uchwały Sejmiku w sprawie określenia zadań Samorządu 
Województwa Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane w 2008 r. ze 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.” 
i umieszczenie go w porządku obrad jako pkt. 7.  

Radni uwag nie zgłosili, zaaprobowali wniosek Przewodniczacego obrad 
i przyjęli do realizacji porządek obrad w następującym brzmieniu:  

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku w sprawie przyjęcia raportu 
z działań podjętych w 2007 roku w ramach Wojewódzkiego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2006-2010. 

2. Informacja dotycząca dostępności mieszkańców województwa 
świętokrzyskiego do świadczeń zdrowotnych finansowanych ze środków 
publicznych w 2007 r.   

3. Wojewódzki Program Kształcenia i Doskonalenia Zawodowego Kadr 
Medycznych dla Potrzeb Ochrony Zdrowia. 

4. Raport z realizacji projektu systemowego ROPS „ABC Sukcesu 
Zawodowego” w ramach Priorytetu VII - Promocja integracji społecznej 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Działania 7.1 - Rozwój 
i upowszechnienie aktywnej integracji; Poddziałania 7.1.3 Podnoszenie 
kwalifikacji kadr pomocy społecznej. 

5. Sprawozdanie z realizacji zadania przejętego od administracji rządowej 
związanego z prowadzeniem staŜy podyplomowych lekarzy medycyny, 
dentystów oraz pielęgniarek i połoŜnych za 2007 r. 

6. Sprawozdanie z realizacji zadań samorządu województwa wynikających 
z ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych za 2007r. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku w sprawie określenia zadań 
Samorządu Województwa Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane 
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w 2008 r. ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. 

8. Sprawy róŜne. 

Radni otrzymali materiały do pkt. 1-6, przy zaproszeniu na posiedzenie Komisji, 
natomiast objęty pkt. 7.  projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia zadań 
Samorządu Województwa Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane w 
2008 r. ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych-  w dniu posiedzenia Komisji. 

    

P r z e b i e g  p o s i e d z e n i a :  

 

Ad 1. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka 
Green dokonała wprowadzenia do raportu z działań podjętych w 2007 roku 
w ramach Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 
2006-2010, stanowiącego załącznik do protokołu XIII sesji Sejmiku. 
W  d y s k u s j i :  
Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe w poradni w Jędzejowie, gdzie 
pracował,  działania podejmowane przez policję, lekarzy i nauczycieli w ramach 
Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2006-2010 są 
rozpowszechnione i przynoszą pozytywne efekty. Wyraził zadowolenie, Ŝe 
w coraz szerszym stopniu programy docierają do szkół, gdzie do niedawna 
narkomania była tematem tabu.   
Radny Wojciech Kurek stwierdził, Ŝe środki finansowe przeznaczone na ten 
problem są za niskie, równieŜ niski jest poziom ich wykorzystania. Sztuczne jest 
rozdzielanie problemów narkomanii od alkoholizmu, szczególnie Ŝe alkoholizm 
zwiększa moŜliwość przyjęcia substancji psychoaktywnych i na odwrót. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka 
Green poinformowała, Ŝe w krajach zachodnich istnieją juŜ poradnie uzaleŜnień 
krzyŜowych. Wzrost uświadomienia zagroŜenia jest kwestią czasu. 
Poinformowała o problemach z finansowaniem programów, podając iŜ w 
gminach funkcjonują pokaźne zasoby środków finansowych na przeciwdziałanie 
alkoholizmowi , pochodzące z odpisów ze sprzedaŜy alkoholu. Od 2 lat jest 
moŜliwe wykorzystanie tych środków na przeciwdziałanie narkomanii. Nad 
wydawaniem tych środków zaostrzony jest nadzór Wojewody. Samorząd 
Województwa – w ramach skromnych środków finansowych. 
Radna Alfreda Zawierucha-Rubak poinformowała o sposobie 
przeciwdziałania uzaleŜnieniom w gminie Górno: programy przeciwdziałania i 
walki z uzaleŜnieniami od alkoholu, narkotyków i tytoniu finansowane są 
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z jednego źródła, m.in. pokaźne środki przeznaczane są na kolonie dla dzieci 
z rodzin uzaleŜnionych, sport i wszelką aktywność ruchową mieszkańców.   
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku 
w sprawie przyjęcia raportu z działań podjętych w 2007 roku w ramach 
Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2006-2010, 
a swoje stanowisko zawarła w opinii nr 31/08, stanowiącej zał. nr 3 
do protokołu.  

 

Ad 2. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka 
Green dokonała wprowadzenia do Informacji dotyczącej dostępności 
mieszkańców województwa świętokrzyskiego do świadczeń zdrowotnych 
finansowanych ze środków publicznych w 2007 r. , stanowiącej zał. nr 4 
do protokołu. 
W  d y s k u s j i :  
Przewodniczący obrad, stwierdził, Ŝe  w p.o.z. nie ma problemów 
z dostępnością do usług, natomiast pojawiają się one w lecznictwie 
specjalistycznym. NajdłuŜej pacjenci czekają na usługi specjalistyczne z zakresu 
endokrynologii i okulistyki. Dzięki zakupowi sprzętu wysokospecjalistycznego 
poprawiła się dostępność do diagnostyki. Niepokojąco wygląda dostępność do 
usług ortopedycznych, szczególnie endoprotez, spowodowana ograniczeniami 
i obostrzeniami finansowymi.  
Radna Alfreda Zawierucha-Rubak stwierdziła, Ŝe dostępność do świadczeń 
specjalistycznych uległaby poprawie po umoŜliwieniu gminnym ośrodkom 
kontraktowania specjalistyki. 
Członek Zarządu Radny Lech Janiszewski dostrzegł potrzebę analizy 
rozkładu terytorialnego świadczonych usług ambulatoryjnej opieki 
specjalistycznej.  
Radny Wojciech Kurek poparł przedmówcę, uznając Ŝe brak takiej analizy 
niewątpliwie wpływa na brak dostępności i jej „ułomność”. Głównym 
hamulcem w poprawie dostępności są: struktura wiekowa, płacowa i warunki 
pracy.  

 Komisja jednogłośnie przyjęła  Informację dotyczącą dostępności 
mieszkańców województwa świętokrzyskiego do świadczeń zdrowotnych 
finansowanych ze środków publicznych w 2007 r. 

Ad 3. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka 
Green dokonała wprowadzenia do Wojewódzkiego Programu Kształcenia 
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i Doskonalenia Zawodowego Kadr Medycznych dla Potrzeb Ochrony Zdrowia, 
stanowiącego zał. nr 5 do protokołu.   
W  d y s k u s j i 

Radny Wojciech Kurek – powołując się na Strategię Rozwoju Województwa 
Świętokrzyskiego – stwierdził  w dokumencie brak wykazu osób, które mają juŜ 
specjalizację, na podstawie którego moŜna by przeprowadzić analizę 
brakujących specjalności i zastosować formy wsparcia dla lekarzy 
specjalizujących się w deficytowych kierunkach. 

Radna Alfreda Zawierucha Rubak stwierdziła, Ŝe gross szkoleń organizują 
firmy farmaceutyczne: jednodniowe za darmo, dłuŜsze – odpłatnie. Stąd pojawia 
się bariera finansowa. Potrzebne są zmiany systemowe lecz na poziomie 
lokalnym, z pozycji województwa niewiele da się zrobić. 

Skarbnik w Świetokrzyskiej Izbie Pielęgniarek i PołoŜnych Jacek 
Gawłowski poinformował, Ŝe 60-70% kosztów doskonalenia lekarzy pokrywa 
państwo. Wskazane byłoby, aby przy pracach nad nowelizacją stosownych 
ustaw zgłaszane były ze środowisk słuŜby zdrowia postulaty zobowiązujące 
do tworzenia funduszy szkoleniowych.  

Członek Zarządu Województwa, radny Lech Janiszewski zapytał, czy 
sporzadzany jest bilans zasobów i bilans potrzeb na określone specjalności. 

Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe tymi danymi dysponują: 
Świętokrzyskie Centrum Monitorowania Ochrony Zdrowia, Świętokrzyska Izba 
Lekarska oraz Świętokrzyska Izba Pielęgniarek i PołoŜnych.  

 Komisja jednogłośnie przyjęła do wiadomości Wojewódzki Program 
Kształcenia i Doskonalenia Zawodowego Kadr Medycznych dla Potrzeb 
Ochrony Zdrowia. 
 

Ad 4. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka 
Green dokonała wprowadzenia do Raportu z realizacji projektu systemowego 
ROPS „ABC Sukcesu Zawodowego” w ramach Priorytetu VII - Promocja 
integracji społecznej Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Działania 7.1 - 
Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji; Poddziałania 7.1.3 Podnoszenie 
kwalifikacji kadr pomocy społecznej. Raport stanowi zał. nr 6 do protokołu.  

W związku z brakiem głosów chętnych do dyskusji przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie ww. Raportu.   

 Komisja jednogłośnie przyjęła do aprobującej wiadomości Raport 
z realizacji projektu systemowego ROPS „ABC Sukcesu Zawodowego” w 
ramach Priorytetu VII - Promocja integracji społecznej Programu Operacyjnego 
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Kapitał Ludzki Działania 7.1 - Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji; 
Poddziałania 7.1.3 Podnoszenie kwalifikacji kadr pomocy społecznej.  

 

Ad 5. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka 
Green dokonała wprowadzenia do Sprawozdania z realizacji zadania przejętego 
od administracji rządowej związanego z prowadzeniem staŜy podyplomowych 
lekarzy medycyny, dentystów oraz pielęgniarek i połoŜnych za 2007 r., 
stanowiącego zał. nr 7 do protokołu.  
Wiceprzewodnicząca Sejmiku Radna Alfreda Zawierucha-Rubak zwróciła 
uwagę na spadek zainteresowań lekarzy staŜami w zakresie lekarza rodzinnego, 
co grozi w niedługim czasie deficytem lekarzy w p.o.z. 

 Komisja jednogłośnie przyjęła do wiadomości Sprawozdanie z realizacji 
zadania przejętego od administracji rządowej związanego z prowadzeniem staŜy 
podyplomowych lekarzy medycyny, dentystów oraz pielęgniarek i połoŜnych za 
2007 r. 

Ad 6. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka 
Green dokonała wprowadzenia do Sprawozdania z realizacji zadań samorządu 
województwa wynikających z ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej 
oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych za 2007r., stanowiącego zał. nr 8 do 
protokołu.  
W związku z brakiem głosów chętnych do dyskusji przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie ww. Raportu.   

 Komisja jednogłośnie przyjęła do wiadomości Sprawozdanie z realizacji 
zadań samorządu województwa wynikających z ustawy o rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych za 2007r. 
 

Ad 7. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka 
Green dokonała wprowadzenia do projektu uchwały Sejmiku w sprawie 
określenia zadań Samorządu Województwa Świętokrzyskiego, które mogą być 
dofinansowane w 2008 r. ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych, stanowiącego załącznik do protokołu XIII sesji 
Sejmiku  
 Komisa jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku 
w sprawie określenia zadań Samorządu Województwa Świętokrzyskiego, które 
mogą być dofinansowane w 2008 r. ze środków Państwowego Funduszu 
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Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, a swoje stanowisko wyraziła w opinii nr 
32/08, stanowiącej zał. nr 9 do protokołu. 

 

Ad 8. 
Komisja zapoznała się z pismem dr. n. med. GraŜyny Sławety – Konsultanta 
Wojewódzkiego ds. Alergologii, wyraŜającym sprzeciw wobec likwidacji 
Wojewódzkiej Specjalistycznej Przychodni Gruźlicy i Chorób Płuc w Kielcach, 
ul. Jagiellońska 72, w skład której wchodzi, podległa jej,  Wojewódzka Poradnia 
Alergologiczna. Pismo stanowi zał. nr 10 do protokołu. Komisja stwierdziła, Ŝe 
Zarzad Województwa poprzedził zamiar likwidacji głęboką analizą i likwidacja 
tej Poradni jest zasadna, zarówno z punktu widzenia organizacyjnego, jak i 
ekonomicznego.   

Innych spraw róŜnych nie zgłoszono. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokół sporządziła Barbara Loch. 

               Przewodniczący obrad  

 

 

        Marek Bogusławski 
 


